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Protokoll 2023-02-21 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Närvarande ledamöter pensionärsrådet; 
Sievert Balkeståhl, ordförande, PRO 
Mats Hellberg vice ordförande SPF 
Yvonne Zettergren, SPF 
Karin Baad, PRO  
Roland Eliasson, SKPF 
Kathy Arvidsson, PRO, ersättare 
Carina Andersdotter Sommar, SPF, ersättare 
Cecilia Gjerdrum, SPF, ersättare 

Närvarande tjänstemän: 
Ingrid Brännström, avdelningschef 
Linda Lantz, utredare 
 
Gäst: Jessica Lagerdahl, strateg. Avdelningen för stadsutveckling, 
medborgarservice och fritid, Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 

Frånvarande ledamöter: 
Anja Heinonen, PRO, ersättare 
 

Protokollet justerat: 
 
Godkänt via mail 2023-02-22 
Sievert Balkeståhl, ordförande pensionärsråd 
 
Godkänt via mail 2023-02-22 
Mats Hellberg, vice ordförande  
 

§ 1 Sammanträdet öppnas  
Sievert Balkeståhl hälsade alla välkomna till sammanträdet.  

§ 2 Fastställande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  

§ 3 Anmälan av föregående protokoll  
Protokoll från pensionärsrådet 2023-01-24, lades till handlingarna.  

§ 4 Information från förvaltningen  
Arbetet med sammanläggning av förvaltningarna Spånga-Tensta 
och Rinkeby-Kista fortgår. Avdelningscheferna arbetar nu som 
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avdelningschefer parallellt i de båda förvaltningarna. 
Förhandlingarna sker centralt och inte lokalt, det har varit en del 
förändringar i tidplanerna. Organisationsfrågorna är ett omfattande 
arbete och är av naturliga skäl den aktuella frågan i hela 
organisationen just nu.  
 
Inte klart vart den nya stora förvaltningen ska sitta geografiskt. I 
dagsläget finns inget förvaltningshus som kan inrymma hela 
förvaltningen. Förutom förvaltningshuset används redan idag andra 
mötesarenor än förvaltningshuset t.ex. medborgarkontor och 
hembesök. I arbetet med sammanläggningen och den geografiska 
planeringen ingår även planering av tillgänglighet för medborgarna. 
 
Funktionshinderrådet har från årsskiftet en ny organisation då 
antalet råd har minskats. Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista har nu 
ett gemensamt råd, detta utifrån organisationsförändring i staden, 
inte utifrån kommande sammanläggning. För pensionärsrådet blir 
det en ny konstellation från 1 juli 2023 i samband med 
sammanläggningen. 
Ledamöter påtalar att det är önskvärt att pensionärsorganisationerna 
tidigt får veta förutsättningarna för det nya pensionärsrådet i den 
nya stadsdelsnämnden. Bland annat gäller detta fördelningen av 
platser i rådet vilket fördelas utifrån antalet medlemmar i 
organisationerna.  
 
Information om vikten att säkra rådets delaktighet som 
representanter för sin målgrupp i arbetet t.ex. remisser. Dialog 
gällande remisser och rådets korta tid att besvara dessa. I dagsläget 
är det långa handläggningstider för nämndärenden i förvaltningen 
vilket delvis påverkar detta. En del remisser kommer också till 
förvaltningen med kort svarstid. Rådet kan förutom att ta del av och 
ha synpunkter på remisser, även på andra sätt säkra sin reella 
delaktighet genom t.ex. egen årsplan för vad rådet ska göra under 
året. Ett förslag som kommer upp är att träffa övriga pensionärsråd i 
region västerort. 
 
Projekt ”Vi pratar om livet” har bedrivits i staden. Bland annat har 
det särskilt hållits samtalsgrupper för män. 
https://hjarnkoll.se/seniorambassadorer/vi-pratar-om-livet-
samtalsgrupper-for-seniorer/ 
 
Bedrägeriförsöken har ökat lavinartat senaste tiden. Polisen har 
gjort ett postutskick till äldre med information. Ledamöterna 
uppmanas att vara uppmärksamma och prata öppet om detta. Ingen 

https://hjarnkoll.se/seniorambassadorer/vi-pratar-om-livet-samtalsgrupper-for-seniorer/
https://hjarnkoll.se/seniorambassadorer/vi-pratar-om-livet-samtalsgrupper-for-seniorer/
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bank kommer att höra av sig och önska några uppgifter, påminn alla 
bekanta om detta. 
 
§ 5 Ärenden till nästa nämndsammanträde 
Inga synpunkter. 

§ 6 Lokalfrågor för öppna mötesplatser 
Pallkragar i Rinkeby. Ledamot hänvisas till enhetschef med denna 
fråga. Städning i annexet sker endast en gång i månaden. Antalet 
besökare har nu ökat och det är önskvärt med städning var annan 
vecka. Ledamot hänvisas till enhetschef. 
 
Sophantering i Husby håller nu på att ordna sig. 
Elevio bytt elmätare i Husby. Fortfarande problem med värmen i 
lokalen. Verksamheten uppmanas att felanmäla detta igen. Ny spis 
har oväntat kommit och installerats. 

§ 7 Övriga frågor 
Gäst: Jessica Lagerdahl jessica.lagerdahl@stockholm.se 
Ny samhällsplanerare i stadsdelsförvaltningen. När detaljplaner 
inkommer på remiss för synpunkter så kommer detta med ett 
svarsdatum. Ofta är det kort handläggningstid. Det är viktigt att de 
som ger synpunkter på remissen t.ex. pensionärsrådet, svarar som 
en sammanhållen grupp och uttalar sig för rådet. Jessica går igenom 
processen för denna typ av ärenden på stadsbyggnadskontoret och 
för politiken. Ledtiderna är ofta väldigt korta när 
stadsdelsförvaltningarna ges möjlighet att besvara remisser av detta 
slag även om hela processen är lång innan beslut fattas. 
 
I den detaljplan som gått ut till samtliga ledamöter för att rådet 
skulle komma med synpunkter gällande Akalla bifogades länk till 
samtliga dokument då dokumenten var så tunga att de inte gick att 
maila. De synpunkter som inkommit till Jessica från rådet var att det 
såg bra ut. Efter att ha deltagit vid ett fysiskt samrådsmöte har 
ledamöter i rådet nu satt sig in i ärendet på ett annat sätt och har nu 
en annan ståndpunkt. Rådet ställer sig negativt till förvaltningens 
positiva utlåtande och ser flera problem samt oklarheter med 
nuvarande förslag. Det gäller bland annat oro för att tomten i Akalla 
blir öde under ett antal år i väntan på nybyggnation vilket riskerar 
att bli en otrygg plats i området samt brist på samhällsservice i form 
av livsmedelsbutik och bankomat. Vid granskningsskedet kommer 
en reviderad plan att skickas ut, då har rådet återigen möjligheter att 
lämna sina synpunkter.  
 

mailto:jessica.lagerdahl@stockholm.se


 

 
 

 Sida 4 (4) 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 
Avdelningen äldre, funktionsnedsättning och 
socialpsykiatri 
Borgarfjordsgatan 14 
Box 7049 
164 07 Kista 
Växel 08-508 01000 
stockholm.se 
 

Jessica uppmanar rådets ledamöter att tillsammans samla ett svar på 
denna typ av remisser. Viktigt att det framkommer att det svar som 
lämnas är från pensionärsrådet, inte från enskilda ledamöter. Viktigt 
att rådet lämnar sina synpunkter inom svarstiden för att 
synpunkterna ska kunna komma med i yttrandet som går till nämnd 
innan yttrandetidens utgång. Viktigt att svaret från rådet skickas 
enligt instruktion bifogad, till rätt handläggare av remissen. Detta 
sker för att spara tid i handläggning.  
 
§ 8 Mötet avslutas 
Ordförande avslutade mötet. 

Nästa sammanträde  
Tisdag 21mars kl. 13.30–15.30, Järvasalen, Borgarfjordsgatan 14, 
Stadsdelsförvaltningens kontor.
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